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。三级甲等最咙

天津医科大学 苗
lc;、 医院

THE GENERAL HOSPITAL OF TIANJIN MEDICAL UNIVERSITY 

医院概况及l临床特点 Brief Int叫

天津医科大学总医院始建于 1 946年，原为天津中央医院，

1 956年更名为天津医学院附属医院， 1 994年改为现名，是天

津市最大的集医疗、教学、科研、预防为一体的综合性医院，

1 993 年在天津市首家通过三级甲等医院评审。 该院设有天津

市神经病学研究所、天津市放射诊疗研究所、天津市内分泌

研究所临床部、天津'性传播疾病医学研究所。

医院建筑面积 7 .67 万平方米，设病床 1 000张，年门诊量

80 万人次，年住院病人 1.2 万人次。 现有职工 2363 人，其中

高IJ高级以上技术职称人员 327人、工程院院士 l 人、博士生导

师 14人、硕士生导师 1 2 1 人、政府授衔专家 1 2 人 。 医院设有

33 个临床科室、 1 2个医技科室，该院拥有最新引进的核磁共

振仪、 X一刀、全身 CT 、 ECT 、 DSA、医用直线加速器、彩

色多普勒心脏诊断仪、放疗计划治疗系统等先迸医疗设备。

医院有中西医结合11伍床(外科)、内科学(内分泌与新陈代

谢病)、神经病学、影像医学、普通外科、核医学、眼科等 7

个重点学科。 在甲状腺疾病、糖尿病、代谢性骨病的早期诊

断和防治研究、射频消融术、疑难及恶性血液病、心脏直视

手术、各类门体静脉血管分流术、人工及自体血管移植术、肝

脏手术、以小肠移植为代表的器官移植、中西医结合治疗急

腹症的研究、妇科肿瘤的系统治疗、脑肿瘤显微夕|、科治疗、准

分子激光治疗近视眼、药物和人工晶体植入治疗白内障、{自11

颅底显微手术、耳神经手术、中枢神经系统的影像学诊断、介

入性放射治疗、恶性肿瘤的放射疗等均在国内居领先水平。

The General Hospital of Tianjin Medical University was 

founded in 1946, originally it was called Tianjin Central Hospital 

In 1956 it was renamed "the Affiliated Hospital of Tianjin 

M创ical College". Since 1994 the present name has been u段d for 

this hospital. It is the larg臼t general hospital in Tianjin, which 

integrates medicaI treatment with teaching, scientific research, 

and medical prevention. In 1993 it was the first which passed 

test of the hospital of Class A in Grade 3 in Tianjin. Tianjin 

Institute of Neurology, Tianjin Institute Radiology, Tianjin Institute 

of Endocrinology, Tianjin Institute of Venereology are also affiliated 

to this hospi ta l. 

The hospital covers an area of 76,700m'. It has 1,000 beds. 

The annual attendance of out-patients is about 800,000 persons/ 

time and the annual in-patients amount to 12,000 persons/ time. 

The hospital has a staff of 2,363 people, including 327 people 

with senior technical or professional titles, 1 academician, 14 

8 中周医院街览

l 庇iE王Ifff.-q，'i!f教授

President of the hospital, Prof. Wang Pengzhi 

tutor百 for Doctor-degree students, 12 1 tutors for Master's degree 

students, 12 specialists appointed by the state govemmen t. The 

hospital has 33 clinical departments and offices and 12 technical 

departments and offices. The hospital has introduced a lot of 

advanced medical equipment such as nuclear magnetic resonance 

apparatus, X -ray knife, whole-body CT, ECT, DSA , linear 

accelerator, Colour Doppler diagnostic apparatus, radiological 

system apparatu优S

There are 7 important departments in this hospital, namely 

the clinical department of combination of traditional Chinese 

medicine and westerηmedicine (surgery), department of intemal 

medicine (for endocrinal and metabolic disea臼剑， department of 

neurology, department for imaging medicine, the department of 

general surgery, department of nuclear medicine, ophthalmological 

departmen t. The hospital has taken the leading positions in 

China for the treatments and research in the respects of thyroid 

disease, diabetes, metabolic osteopathy, etc. The techniques of 

the following operations have reached the advanced levels 

domestically or intemationally, namely radiogrequency ablation , 

operations for malignant leukemia , cardiac 0防ration under direct 

vision, varieties of portacaval shunts, artificia l or auto-vascular 

grafting, hepatic operation, organ transplantation, the therapy 

by combination of traditional Chinese medicine and western 

medicine for treatment of acute abdomen , treatment of tumors 

in the r'臼防ct of gyn民ology and obstetrics, treatment of cerebral 

vascular disease , microscopicsurgery for cerebral tumor宫， quasl­

molecular lazer therapy for treatment of myopia , medical and 

artificial lens implantation for treatment of cataract, lateral 

basicranial microscopic operation , otoneurosurgery , the imaging 

diagnosis of the disease in the central nervous system, interventional 

therapy, the radiotherapy for treatment of malignant tumors 
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敏章、科研与发展 Research ， Teaching , Development 

该院是天津医科大学第一11伍床医学院，有 l 个博士后流

动站、 7 个博士学位授权点、 23 个硕士学位授权点，己培养

博士生 99名、硕士生 6 12 名 。 医院是卫生部指定的高级医师

进修和培训基地，受卫生部委托举办了内分泌学、神经内、外

科学、放射诊断学、病理学的全国高级医师进修班 16期，共

接收来进1~医师近 6000 人次 。

近 10年来，医院承担科研课题 546项，其中有 50项通过

成果鉴定， 38 项获奖，其中获国家科技进步二等奖 l 项，获

国家科技进步三等奖 l 项 ，获国家发明三等奖 l 项， 在国际

级医学刊物上发表论文85篇、在国家级刊物上发表938篇、在

省市级刊物上发表 1164 篇， 主编医学专著 58 部，参与编写

126 部。

医院积极开展学术交流和l技术合作，己接待了美国、法

国、瑞士、新加坡、日本等 20 多个国家和地区的专家、教授

1000 人次来院讲学、参观、考察、访问，医院还派出 300 多

人次出国留学，攻读学位、研修、考察、讲学等。

目前，全院职工正全力以赴争创 "2 11 工程"、全国"百

佳"医院和i三级特等医院 ， 以使总医院在天津市医疗E生系

统中起到带头和示范作用 。

The hospital is the fi rst clinical hospital o[ Tianjin Medical 

University. Jt has one station to conIer Doctor-degree on students, 

7 stations for conIerring Doctor-degree on students, 23 stations 

for conIerring Master'degree on students. The hospital has trained 

99 Doctor-degree students, and 612 Master 'degree students. The 

hospital has been appoin ted by the Ministry of Public Health to 

be a designated base for training senior medical personnel. The 

hospital entrusted by the Ministry of Public Health has organized 

many training cla~郑 [or 16 times and it has admitted medical 

personnel of 6,000 persons/ time. 

In r民ent ten years, the hospital has undertaken 546 programs 

o[ research , including 50 programs which have passed test by 

.!...甲等毒院。

2 正在兴建的新门在乡大楼

The out-patient b山lding is being built 

3 医踪与股

The view of the hospital 

the State, it has won 38 prizes, including 1 state-level prize in 

the 段cond class, 1 third-class prize for achievement of science 

and technology 1 state-level prize for invention . About 85 

articles have been published in foreign jourηals， and 938 articles 

have been published in national medical journals. and 1164 

articles have 悦en published in the provincial-level journals.58 

monographs by the hospital have been published. and some of 

the medical personnel in this hospital have been involved in 

compiling 126 monographs 

The hospital has develo防d the extensive academic exchanges 

and co-operations with foreign over 20 countries and regions 

such as the United Stat臼， France, Switzerland, Singapore, Japan 

About 1,000 foreign scholars and specialists have come to the 

hospital for further studies or giving lectures, exploration, and 

visits. The hospital has sent over 300 medical personnel abroad 

for further studies, giving lectur巳:s in foreign countries or 

explorations 

At pr臼ent whole staff of the hospital are trying to finish 

the "engineering NO.2 11 " and striving to pass the approval of 

"one hundred excellent hospitals" and Class A Specific hospital 

so that it can seta good examp1es in Tianjin health system 

院/i: (President): 王鹏志

Wang Pengzhi 

等级 (Class): 三级伊等­

Class A in Grade 3 

类别 (Kind): 综合位医院

General Hospital 

医疗机构t)u业许可证号 (MOL No): 

010222120101250111 

JIl!JJ[(Add): 天津市和平'1./X骸山道154号

NO. 154 Anshandao, H eping District, 

Tianjing 

IhIJ编 (Zip): 300052 

咆话 (Te1): (022) 27306114 

传真 (F砚): (022) 27303550 
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4. 完成中陈士恶心指导研究生

5. 名誉院iE吴思，墓教授为'JfrtJ:ff;病例会主乡

ι f%iE王版志主持的/小肠移植深E获突破性进展，子 1995年9月

1 8 日，成功地jl1fi了第一例小肠移植手术

1 内分泌学科l;!j者专家共同查房

8. 神经内乎乎在脑」血管病、 偌体外$疾病和癫府的基础研究和而床

治疗方应达到圈内一旅先进水平

4.M1'. Wu Xianzhong, a口 academician is ♂Jiding the postgradua tes 

5. The hnou1'ed pI'臼:ident of the hω:pl臼1， Prof Wu Enh山 is diagnωmg 

seve1'e disease [01' the patient 

6.P1'esident o[ the hospital, P1'of. Wang Pengzhi is making the 

resea1'ch of small intestina1 transplantation and there is a b1'eakthrough 

on this 1'esea1'ch su句ject

10 中 国 /K{fi 概览

7. The ope1'ation fo1' 自I百t case o[ small intestine was very success[u1 

8. The depa1'tment of neu1'logiωsurgery has develo/J(对 some ωmp1iαted

ope1'ations whose techniqu臼 ha ve reached the world advanced levels, 

It is capable o[ perfo1'ming the operations such as the ope1'ation fo1' 

vascular disease, extrapyramidal disease. epiJeptd口'[，rJcal disease 



三

主软件屡晓。

9. 傅土主主导师正在进{j颅内动脉瘤子*

10 婷士生导师在m4予建立筋母细胞瘤体外纫~;f;世

lJ. 12I踪拥存的磁共振fX

12. fl在路得主任护师获得国际红沪字会第二沪一届南丁格尔奖章

13 先进的治疗设备 x-刀

9. The tutor for Doctor- Degree students is performing the operation 

for removal of the arterial tumor 

10. The tutor for Doctor-Degree studen臼 is guid的g students to cu1ture 

myeJocytema extemal cel1 strain 

11. The nucJear magnetic reso口ance apparatus 

12.Director, Chan Lude Won "Nan tingJe MedaJ " at the 31st IntemationaJ 

Red Cross Co口ference
J 3. The advanced 町lipment X -ray k.口ife

中 E 医院街览门



。凡甲等握院

天津医科大学第 - 医院-
THE SECOND HOSPITAL OF TIANJIN MEDICAL UNIVERSIT 

噩酶鹏及临床特点勘ief Introduction and Clinical Character istics 

天津医科大学第二医院是集医疗、教学、科研为一体的

大型综合医院。 其旧址是原河北省医院， 1 973 年成立天津医

学院第二附属医院， 1994年更为现名， 1993年首批通过的三

级甲等医院评审。

医院占地 8.6 万平方米，建筑面积 4. 2 万平方米，设病床

665 张 ， 日门诊量 1500人次，年出院人数约 8000人次，现有

职工 1 66 1 人 ，其中博士生导师 9 名，高级职称 153 人 ， 中级

职称 553 人 。 医院有临床医技科室 38个，教研室 1 3个，泌尿

外科学和心脏病学是天津市重点学科和重点发展学科，医院

设有专门的科研机构 ， 即·泌尿外科研究所、 心脏病学研究

所、感染性疾病研究室、中西医结合研究室 ， 另还设有血液

净化、体夕|、震波碎石、偏瘫康复、伽玛刀等四个治疗中心以

及卫生部心血管和l感染两个 11面床药理基地。 医院共有设备

3322台 ， 总价值达亿元，其中包括高场强核磁共振成像机、快

速成像螺旋 CT、双探头ECT、伽玛刀、彩色多普勒、体外震

波碎石机、全自动生化分析仪等先进疗设备。

该院已完成多例心脏瓣膜置换术、消融术，并独立成功

完成十余例心脏冠状动脉搭桥手术，泌尿外科已成功进行 1 0

余例肾移植术;眼科进行了角膜移植术和近视孚术 ， 在眼眶

肿物的手术治疗上已达到国内先进水平;新生儿科引进和发

展国外先进技术，对早产儿和危重婴儿的治疗上也独具特色 ，

抢救和治愈了多例病危患儿。

The Second Hospital of Tianjin Medical University is a 

large general hospital which integrates medical treatment with 

teaching , and research. lt was originally named "Hospital of 

Hebei Province"- In 1973 it b:划me The Second Affiliated Hospital 

of Tianjin Medical College. Since 1994 the present name has 

been used for this hospital, In 1993 it was appraised as "the 

hospital of Class A in Grade 3" 

The hospital covers an area of 86,000m' with the building 

area of 42 ,000m' . lt has 665 beds. the da ily attendance of 

outpatients is about 1,500 persons/ time. The annual nu日1悦r of 

the patients d ischarging the hospital is about 8,000 persons/ 

time. The hospital has a staff of 1,661 people, incJuding 9 tutors 

for Doctor-degree students, 153 people with senior professional 

or technical titles, 553 people with middle-rank prof，四ional or 

technical titles. The hospital has 38 medical and technical 

departments and off股东 1 3 n珩arch offices. The urological surgery 

and cardiac science are two major subjects, and developing 

12 中 E 医院街 JE

J. l!Jt iE王林教授
President of the hospitaJ, Professor Wang Lin 

subjects, and the hospital has set up the specifi c research 

organizations such as "the Institute of Urology , & Urlogical 

Surgery ", "the Institute for Cardiac Disease", "the Institute for 

lnfectious Disease" , "the lnstitute for the R任;earch of Combination 

of Traditional Chinese medicine and w臼tern medicine" , Besides, 

there are four centers for treatments of diseases, namely "the 

center for blood purification ", "the center for extracorporeal 

lithotrity ", "the center for treatment of hemiplegia", "the center 

for treatment disease with gamma-ray cutting therapy" , as well 

as two patho logical bases for vascular diseases and infection 

disea岱s under the Ministry of PubLic Health. The hospital has 

民en equipped with 3,322 sets m创iα1 equipment, worthy of over 

100,000 ,000 yuan(RMB). The medical equipment incJ ude NMR 

imaging machi时， fast-imaging-screw CT , double-probe ECT, 

gamma-ray cutting apparatus, colour Doppler diagnostic apparatus, 

extracorporeal lithotric machine, automatic biochemical analyzer. 
The hospital has finished complicated and difficult operations 

in many cases such as the replacement of cardiac valve, the 

radiogrequency ablation. The hospital is capable of performing 

cardiac coronary bypass successfu JJ y in over 10 cases. The 

department of urological surgery has succeeded in performing 

kidney transpl antation in over 10 cases. The ophthalmologic 

department is capable of performing corneal transplantation and 

operation for myopia and the technique of the operation for 

eye-orbital tumor has reached advanced level domestically. The 

department for neonate has introduced advanced techniques from 

abroad and has developed the technique and this department 

has its own characteristics in treatment of premature infants 

and high-risk infants, thus saving and curing severe infants in 

many cases. 



截学 科研与管理 Resea川， Teaching , Management 

医院是天津医科大学临床医学院，担负 1 1伍床教学任务，该

院还承担卫生部委托举办的全国泌尿外科医师进修班 14 期、

心血管内科医师进修班 17期 。 该院重视医学教育工作，教学

科研课题 "关于临床教学管理系统工程的研究"、"关于临床

医学考试题库的计算机管理的研究"等已通过鉴定。 全院设

硕士点 14个，有泌尿外科、心脏内科、神经内科和眼科等 4

个博士点。

近 5 年， 医院承担各级科研课题246项，其中获国家科研

奖 2项，获市级科研奖 13 ，开展医药卫生新技术 38项。 全院

每年发表学术论文者fl超百篇八五"以来共发表学术论文607

篇，其中国外期刊 9篇、国家级核心期刊(中华系列) 112 篇 ，

出版专著 27 部。 有 58 人参加 43 次国际学术会议，宣读学术

论文 52 篇 。 由该院主持的全国学术会议 9 次 。 医院积极开展

国际间学术交流，与法国南锡大学医学院在心脏外科方面的技

术交流已达成立项协议。

医院投资建立了计算机工作站，以加强医院的科学化、制

度化管理和全面质量管理， 将病案、统计、药剂、人事、教

学、财务和科研部门实行局域联网计算机管理，提高了工作

效率。 医院坚持以病人为中心的宗旨，不断提高诊疗水平和

服务质量，深得患者好评。

The hospital is a clinical hospital of Tianjin Medical 

University and undertakes the clinical teaching task. The Ministry 

of Public Health of China has entrusted the hospital with the 

task of organizing brief training classes for 14 times for the 

national urologists and 17 times for doctors on cardiology. The 

hospital has always paid attention to medical education and 

scientific research work. The research subjects conceming "the 

study on management engineering for clinical teaching ', 'the 

地甲等愚晓。

2.党委书记赫手年教授

The Party Secretary, Prof. He Fengnian 

study on the computerized management for medical examination 

titl臼 and topics" have pa酣d tests. The hospital has 14 Master's­

degree spots and 4 Doctor-degree spots on urological surgery 

and cardiology as well as the neurology and ophthalmology. 

In recent 5 years the hospital has undertaken 246 programs 

resωrch subjects and problems, among which 2 programs have 

been awarded prizes by the state , 13 programs have been 

awarded pr泣es by the municipality, and 38 programs have 民en

awarded the prizes for new techniques. A bout 100 article s are 

published each year and since "the 8th five-year plan ", 607 

articles have been published, including 9 articles published in 

foreign medical joumals, 112 articles in the joumals of Chinese 

Medical Association and meanwhile 27 monographs have been 

also published. there a陀 58 people who have attended intemational 

conferences for 43 times and about 52 articles have 民en used at 

the intemational conferences. The hospital has organized academic 

conferences for 9 times.The hospital has actively developed 

academic exchanges with foreign countries. the hospital has 

reached an agreement with Nanci 

University of France on technical 

exchanges 

The hospital has invested in 

building computers houses to 

enhance management of cases , 

statistics , pharmaceutical 

management, personnel, teaching , 

finance and scientific research thus 

improving the work efficiency. The 

hospital insists on principle of 

serving the patients first to improve 

the le ve ls of diagnosis and 

treatments which have been well 

praised by the patients. 

3. f2I.庭外景

The outside view of the hospital 
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。三级甲等医院

4. 2ØJ夜介乎乎专家写腾，策教授

5. 'L、血管内科专家黄体钢教授

6 医学影像学专家廉宗是罢教授

7. f!，度乎乎专家'5/Ç&样教授

8 核医学专家那是少荒草教授

9 神经内科专家王纪佐教授

14 中国医院概览

4.The well-known specialist on urology Prof. Ma Tengxiang 

5.The well-known specia1ist on ωrdio]ogy Pro[. l-Iuang Tiga口g

6. The imaging S[X汇ia1ist Prof. Lian Zongcheng 

7. The well-known specia1ist on ophthalmology Prof. Sun Guo刀a口g

8. The well一阳owη specia1ist on 口ucJear medicine Pro[ Zheng Maorong 

9. The well known specialist on neurology Prot. Wang Jizuo 
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